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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Sergiu Perțe, Ovidiu 
Burcuș, Maria Huza și Andreas Scurt în numele comunităţii Parohiei Greco-
Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii 
parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

Sărbătoare
Sfântul Ilie Tesviteanul

sâmbătă, 20 iulie 2019; ora 11.00 Sfânta Liturghie

RUGĂCIUNE

 O, Doamne, voi începe de la credinţă, pentru a putea dobândi 
vederea: merg pe drum în căutarea patriei. În timpul acestui parcurs sufl etul 
îmi spune: că înaintea Ta se afl ă orice dorinţă a mea, iar faţă de Tine, nu-mi 
este ascuns nici un suspin. Dar în patria cea cerească, nu mai sunt dator să 
mă rog pentru nimic, ci numai să Te măresc, căci acolo nu-mi va lipsi nimic. 
Aici cred, acolo voi vedea; aici am speranţă, şi acolo voi avea; aici mă rog, 
iar acolo voi primi! 
 Acum cumpănesc lucrurile, pe care le văd, şi cred în acelea, pe care 
nu le văd. Tu, o, Doamne, nu m-ai părăsit chemându-mă la credinţă; chiar 
dacă îmi porunceşti să cred în ceea ce nu pot să văd, totuşi nu-mi refuzi ca 
să văd acele lucruri, care mă ajută să cred în ceea ce nu văd…, dacă este cu 
neputinţă pentru mine să văd Dumnezeirea Ta, în schimb pot să văd foarte 
clar omenescul Tău. Iată ai devenit Om, pentru ca în aceeaşi persoană să 
poţi fi  văzut, şi să se poată crede în Tine. Ajută-mă, să mă bucur şi eu de 
Dumnezeirea Ta. Amin. (După Sfântul Augustin)

Proorocule şi înainte văzătorule al lucrurilor celor mari 
ale lui Dumnezeu, Sfi nte Prooroc Ilie cel cu nume mare, 
care cu cuvântul tău ai oprit norii cei curgători de apă, 
roagă pentru noi pe Unul, Iubitorul de oameni.



La începuturile credinței

Evanghelia de astăzi ne readuce la esențialul credinței noastre, la pri-
mul și cel mai important înțeles al ei: încrederea în Dumnezeu, încrederea în 
cuvântul Lui. Aici nu mai e vorba de formulări teologice, nici de dogme, ci de 
atitudinea esențială care ne apropie de părintele nostru întru credință, Avram: 
Dumnezeu spune ceva, cere ceva și tu crezi că ceea ce Dumnezeu îți spune 
este bine, nu fi indca ai înțeles tot, ci fi indcă o spune Dumnezeu. Lui Avram îi 
spune: “ Ieşi din pământul tău, din neamul tău şi din casa tatălui tău şi vino în 
pământul pe care ţi-l voi arăta Eu” și el face întocmai. Ce poate fi  mai simplu 
de atât? Arhanghelul Gabriel îi spune Maicii Sfi nte planul Domnului cu ea și 
ea spune : “Fie mie dupa cuvântul Tău”. Isus le spune primilor ucenici, așa 
cum am văzut duminica trecută: “Veniți după mine și eu vă voi face pescari de 
oameni” iar ei lasă totul și merg după Isus. Asta înseamnă credință! Cu toții ar 
fi  putut pretinde dreptul la întrebări suplimentare: “din ce voi trăi acolo unde 
merg“, “unde vom ajunge”, “când” sau să dorească să știe întregul plan înainte 
de a accepta. Toți în schimb se încred în ceea ce le spune Dumnezeu și nu doar 
la început, fi indcă acesta nu este decât primul pas pe calea credinței. Avram 
se va confrunta cu neputința de a avea fi i, iar când are în sfârșit un fi u pare că 
Dumnezeu ar vrea să îi fi e jertfi t. Maica Sfântă întâlnește pe cale sabia care îi 
străpunge inima și crucea Fiului Său. Ucenicii au și ei încercările lor, dar toți 
dau prioritate cuvântului și promisiunii lui Dumnezeu.

Astăzi vedem aceeași credință dintr-o altă perspectivă. Ca și Avram și 
sutașul sau centurionul este un păgân, însă mai mult decât atât, este unul dintre 
capii ocupanților romani. Unul care nu trebuia nici salutat, nici vizitat. Cu toate 
acestea, se încrede în cuvântul lui Isus în așa măsură încât provoacă admirația 
și mirarea Mântuitorului: “Doamne nu sunt vrednic să intri în casa mea, dar 
spune numai un cuvânt...” Se încrede în puterea Cuvântului, se încrede în iu-
birea și bunătatea lui Dumnezeu pentru toate creaturile Sale. Crede un lucru 
esențial: acela că iubirea lui Dumnezeu ne înconjoară mereu, este tot timpul la 
ușa sufl etului nostru iar miracolul se întâmplă atunci când noi deschidem larg 
porțile și spunem: “fi e mie după cuvântul Tău!”. (...)

Chiar și diavolul din câte vedem, se minunează de lipsa noastră de 
credință, noi care am fost botezați și înconjurați de iubirea Sfi ntei Treimi? Ce-
ar fi  deci să ne luăm botezul în serios și începând chiar de acum să ștergem 
mirarea celui rău?

PSS Claudiu
Episcopul Curiei


